
 

 

 

 

D.21.august 2023. 

 Afholdes i Fidusen, Nørregade 19, Hørve kl.17.30-20.30 

Afbud gives til Louise Christiansen tlf.21296352 

Der skal tages billede af bestyrelsen på dagen til planche i legestuerne 

og hjemmesiden😊 

Dagsorden 

28/23 Konstatering af fraværende:  

Afbud fra Tine, Christina, Malene og Lisbeth. 

29/23 Orientering fra leder af Dagplejen: 

Introduktion til Dagplejens organisering.  

Ifb. med rapporten Kvalitet i Dagplejen er vi deltagende i et Partnerskabsprojekt 

arrangeret af KL, hvor 17 kommuner deltager. Vi har den første dag d.31.8.23. Der 

er fire hele dage og hjemmearbejde imellem, fordelt på et år. Fra Odsherred 

deltager Anne-Marie Vestrup, leder af dagtilbud og børnesundhed, Anna 

Sørensen, pædagogisk konsulent, fire dagplejepædagoger og dagplejelederen.  

 

30/23 Orientering fra formanden: 

Kort opsamling fra forældremødet. 

God feedback på måden pasning i legestuerne i sommerferien var tilrettelagt. Det 

fungerede godt for alle parter. 

Michele ønsker foretræde for udvalget ifb. med Hørve skole som fælles fyrtårn.  

31/23 Orientering fra de tre teams: 

Syd:  

Der er holdt sommerfest med forældre i legestuegrupperne. Troldegruppen holdt 

Skt.hans fest, dog uden levende bål. 

Nogle deltog i OL i Asnæs og faklen blev overdraget til Fårevejle. 

Dagplejen i Odsherred - 

Forældrebestyrelsesmøde 



Der er lavet science med vand, is mm. 

Der er søgt Lions Club til et mobilt udekøkken og fået bevilliget, men afventer det 

præcise beløb, når puljen åbner i september. Der vil være pressedækning ifb. med 

bevillingen. 

Der starter mange nye børn op i denne tid. 

I Fårevejle har de fået hallen tre gange i det næste halvår. I Hørve har de hallen 

hver torsdag. Team Syd går på tværs hos hinanden. 

Der bliver taget fælles billede til Åbent Hus-plakaten. 

Der er Sangens Dag 14.september.  

Midt:  

Asnæs har været på besøg hos hinanden og i Odsherred Zoo. 

Flerbørn har haft fokus på KribleKrable og deres urtehave. Der er startet nye børn 

op, så de har en del små børn pt. 

Vig har holdt Skt. Hans, uden bål, men med heks. Skønhed og Skrald-foreningen 

har igen inviteret til aktiviteter, hvor dagplejebørnene deltager.  

Vig har hallen hver torsdag og hver femte onsdag gymnastiksalen på skolen med 

redskaber.  

Nord: 

Ingen tilbagemelding fra Nord. 

32/23 Status på budget 2023 og 2024 

I gennemsnit har vi de første 8 mdr af 2023 passet tre børn mere hver måned. 

Dette er bevidst ift. at hente penge ind ift. det forventede lavere børnetal henover 

efteråret. Vi gik ind i 2023 med et underskud pga manglende refusioner, som nu 

er kommet ind.  

På trods af at vi har haft flere børn indskrevet de første 8 mdr har vi pt et 

underskud. Underskuddet skyldes de langtidssygemeldinger og barsler vi pt. har, 

hvor refusionen ikke udgør den udbetalte løn til de pågældende medarbejdere. 

Der er et konstant fokus på vores sygefravær, både fra HR og fra dagplejelederen, 

og der bliver fuldt de retningslinjer, som vi er underlagte.   

Ift. rekruttering har vi i løbet af 2023 fået ansat nye dagplejere og har to 

ansøgninger pt. til behandling. Det balancerer dog med de dagplejere, der 

fratræder i løbet af året af forskellige årsager, så vi fortsat ligger på ca. 60 

dagplejere.  



Der stilles forslag om at vi tilføjer ordene pædagog, pædagogisk assistent i 

jobopslagene, da det kan gøre at flere får det ind i deres jobsøgnings-feed.  

Vi drøfter forventningerne til det kommende høringsmateriale vedr. budget 2024-

2027 og hvordan vi skal svare som forældrebestyrelsen.  

33/23 Evaluering af forældremødet i juni 

Når vi har oplæg med en faglig vinkel, skal foredragsholderen have en faglig 

relevant baggrund for at holde oplægget. Det var ikke tilfældet ift. oplægget vedr. 

søvn og det skabte en skuffelse blandt deltagerne.  

Der skal afsættes bedre tid til at opleve dagplejerens materiale.  

Ved bordene var der virkelig god debat. Næste gang skal det tydeliggøres at 

spørgsmålene er til inspiration og ikke en forventning om at nå dem alle. 

Organisatorisk var der noget forvirring, da nogle af de tilmeldte ikke kom og så 

skulle man rykke bordene sammen. Kunne man sidde i de kendte legestuegrupper 

i stedet for? 

Drøftelse af hvordan vi får flere til at komme til forældremødet. Kunne man 

konkretisere invitationen meget mere, så det blive tydeligt hvad du kan få ud af at 

komme til mødet?  Kunne man fortælle, hvorfor det er den store forsamling i 

kontrast til det lille miljø (der sædvanligvis er valgt til som forældre)? Kunne man 

booste mere op til mødet - lille flyer i ugen op til? 

Kunne der være Dagplejerens beretning via videomateriale? Som supplement til 

formandens beretning? Læreplansarbejdet kan formidles via dagplejernes 

beretning så vi ikke behøver lave avisen Fundamentet længere.  

 

Næste forældremøde kunne være rart at lave opdelt i de tre teams. Lave videoer 

fra hvert by / område, evt. bygget op af læreplanstemaer? 

 

34/23 Planlægning af kommende arbejdsdage i legestuerne 

Ønske om at have flere ”platforme”, hvor fællesskabet blandt forældre kan dyrkes. 

I team Syd er der stor opbakning til gruppernes sommerfester, hvor alle forældre 

har mad med til fælles buffet.  

Det holdes ikke i Nord og Midt.  

Hvordan gør vi det attraktivt at deltage i arbejdsdagen? 



Tydeliggøre at ikke alle behøver at kunne bygge, nogle kan også lege eller gå i 

køkkenet.  

Invitationen skal være konkret og med eksempler på arbejdsopgaver. 

I Fidusen hænger arbejdsopgaverne på en synlig liste, i Spirefippen ligeså. 

 I Giraffen sendes den ud,  da den pt er lukket grundet pasning af børn. 

Snak om arbejdsdag hjemme hos dagplejeren? Kunne der være ønsker om det? Er 

der nogle grænser ift. det privat og hvad hvis det ikke bliver gjort ordentligt? Det 

vil kræve lidt mere undersøgelse af regler, krav, ønsker mm.  

Frank (Michele) vil gerne slå kanter og skrænten inden arbejdsdagen i Fidusen. 

I Fidusen laves der lasagne og i de to andre legestuer bliver det pølser på grill. 

Der vil være vand/saftevand/kaffe/the til det arbejdende folk. Tag selv med hvis I 

har lyst til sodavand. 

Forældrebestyrelsen  har besluttet at holde alkoholfrie arrangementer. 

Tilmelding til egen dagplejer og dagplejere sender til kontoret. 

 

35/23 Forældrenetværk  

Vi har haft nogle med til sidste møde. Der bliver sendt invitation ud til foredrag 

for forældre via Aula snarest.  

Michele vil gerne deltage fremadrettet i møderne.  

36/23 Opfølgning på sag vedr. grøntsagskasser 

Michele arbejder på sagen.  

37/23 Opsamling fra Børn, Unge og Uddannelsesudvalgets møder 

Der har ikke været noget relevant siden sidste best.møde.  

 

38/23 Status på læreplansprojekt  

Der bliver fortsat arbejdet med læreplansprojektet, den pædagogiske læringscirkel 

i legestuerne. D.10.oktober er der møde for alle dagplejere, hvor vi bl.a. skal 

arbejde med læreplanen.  

39/23 Evt.  

Michelle vil gerne bede om et tilbud til Orø Dyrepark for alle interesserede. 


